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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem foglalkoznak a lakhatási válság 
felszámolásával? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Értetlenül állunk a dolog előtt, hogy miként lehetséges az, hogy már az Önök jegybankelnöke is
látja,  amit  Önök  nem  akarnak  látni,  ez  pedig  a  magyar  lakhatás  siralmas  helyzete.  Az  önök
fékevesztett gazdaságpolitikája azt eredményezte, hogy az elszabaduló ingatlanárak mellett immár
az albérletárak is megfizethetetlenné váltak egy átlagos jövedelmű magyar számára. A helyzet az,
hogy  a  magyar  főváros  jelenleg  a  hatodik  legdrágább  Európában,  ami  a  lakásárakat  illeti  a
fizetésekhez viszonyítva, és ezt nem mi találtuk ki, hanem az Önök által delegált jegybankelnök.

A lakhatási tragédia az egész ország problémája, a tarthatatlan lakásárak mellett már az albérletárak
is az egekben vannak: az ingatlanközvetítők adatai szerint – mert a KSH adatok pontossága csak
annyira pontos, amennyire pontosan az inflációt mérik, tehát semennyire - egy átlagos budapesti
lakásért 160 ezer forintot kell ma havonta fizetni.

Tisztelt Miniszter úr! Ezt sem a nettó átlagbérből, sem magyarországi mediánbérből élő budapestiek
nem tudják kifizetni.

Ki tudják azonban fizetni a külföldiek és a magas jövedelműek, akiknek az érdekét, úgy látszik,
Önök megint a társadalom érdeke elé helyezik.

Kérdésem, miért nem képes a kormány tisztességes bérlakásprogramot elindítani? Miért hagyja,
hogy  az  önkormányzati  bérlakások  leépülten  álljanak,  és  miért  hagyják,  hogy  a  különféle
adókedvezményeket élvező rövid távú bérlemények, amelyekből megközelítőleg 10000 darab van
Budapesten, kiessenek az albérletpiacról, és még a társasházak lakóinak életét is megnehezítsék?



Önök olyan büszkén költik a pénzt mindenféle látványberuházásra. Miért nem tudnak már évek óta
forrást  biztosítani  a  lakhatási  válság  felszámolására,  amikor  már  a  társadalmon  és  a  piaci
szereplőkön kívül az Önök fő gazdaságpolitikusai is látják a problémát?

Budapest, 2020. február 27.

Tisztelettel,

Csárdi Antal
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